

Minutes of the General Assembly 2021 of the association DEVENTURE

May 7th, 2022, 15:30h at Stiftsgarten Bern

Persons present Attendance list

1. Eva Barmet (member, project manager BUKAYA)
2. Michelle Oehler (board member)
3. Mirjam Banholzer (president)
4. Natalie Ehrenzweig (board member)
5. Stephan Brun (member, project manager YEEP)
6. Michèle Tisch (minutes taker / new member)
7. Pascal Barmettler (YEEP-tech participant 2022)
8. Gregory Zoss (potential YEEP participant 2022)
9. Diana Gigova (member, project manager Inside Travel)
10. Urs Külling (interested party / new member of the association after the GA)
11. Conny Blaser (interested party / new member of the association after the GA)
12. Eva Furrer-Haller (interested party)
13. Luzia Siegrist (Stiftsgarten)
14. Christiane Sollberger (Stiftsgarten)

Before the admission of new members, the association had 52 members. The quorum of 1/3 (17 members) is therefore not reached, and all decisions remain preliminary during 30 days of the date when these minutes were sent to the members. If no extra-ordinary General Assembly is requested by 20% of the members within this deadline, the decisions will enter into force.

1. Welcome

Mirjam Banholzer opens the assembly at 15:42 and welcomes the members present.

2. Attendance list and determination of the quorum

The attendance list is noted. Mirjam Banholzer ascertains that the quorum of the meeting has not been reached according to the law and the statutes. All decisions remain provisional until 30 days after the date on which these minutes are sent to the members. The invitation to the meeting was sent in due time.

3. Election of the vote counter

Mirjam Banholzer proposed Michelle Oehler for election as vote counter. The vote counter Michelle Oehler was unanimously confirmed by the assembly.



4. Approval of the board's narrative report

The minutes of the Extraordinary General Assembly of 27 October 2021 were approved unanimously.

5. Admission of new members, resignations

Michelle Oehler introduces Damaris Roggli and Michèle Tisch as two new members. Damaris Roggli was a YEEP participant herself and then led as a volunteer the YEEP-Alumni. Michèle Tisch, who now supports the association in organization and administration, also becomes a new member.

The following members have requested their resignation:

- Adrienne Beck
- Apereka Thangavel
- Fritz Wittwer
- Hera Lanz
- Roya Allemann

We regret the decision but thank you very much for your support over the past years: All the best for the future. With the two new, mentioned members and the additional two members Urs Külling and Conny Blaser (gained after the GA), the association now numbers 56.

The Board proposes to accept Abate Hailu, who has contributed a lot to the development of YEEP, as an honorary member. There were no objections or abstentions from the members present.

6. Annual report

New Board

Mirjam Banholzer introduces the new board:

- Mirjam Banholzer, President, Project Coordination
- Marcel Baumann, Vice-President, Fundraising
- Bruno Banholzer, Treasurer
- Michelle Oehler, HR / Member Relations
- Natalie Ehrenzweig, Communication/Marketing

The roles have been clearly defined. Mirjam Banholzer, as President, is also in close contact with Stefan Brun, YEEP Project Manager and Evi Barmet, BUKAYA Project Manager.

Fundraising

Funds from the KPMG Foundation, Hirschmann Foundation and Movetia were used for the YEEP project. No money was spent on BUKAYA last year.

Overview of the association's activities

Website: The DEVENTURE website was updated by Natalie Ehrenzweig. Past and no longer current projects have been removed from the website. YEEP and BUKAYA are now more visible.

Current projects

- **YEEP:** Immediately before the General Assembly, a presentation was given by Stefan Brun, YEEP project manager, and Pascal Barmettler, YEEP-tech 2022 participant. They presented the experiences of this year's "Tech and Business Hackathon Week" in Ethiopia, which took place in April 2022 at Hawassa University.

Stefan Brun pointed out that in future, in addition to the "Tech and Business Hackathon Week" in spring. For autumn 2022 another student exchange week is planned : The "YEEP Entrepreneurship Week".. More information will follow.

- **Inside Travel:** Mirjam Banholzer points out that Inside Travel has unfortunately been put on hold due to the long-lasting Covid 19 pandemic and the lack of capacity. Further Information will be published latest by the next General Assembly.
- **BUKAYA:** Evi Barmet, Project Manager BUKAYA, introduces herself and the project. BUKAYA enables interested teachers from Switzerland to get to know the Ethiopian school system. Evi Barmet points out that she is still looking for volunteers for the following positions and tasks: Co-Project Leader, Social Media Support / Website Support, Creative Writers and Thinkers, Volunteer Teachers.

Financial report 2021 and auditors report

Mirjam Banholzer presents the annual accounts on behalf of Bruno Banholzer, which closed with a profit of CHF 20'081.

The auditor, Simon Seiler, is not present at the meeting. However, his written statement is available, and he recommends the approval of the financial report. As there are no objections or abstentions from the members present, the financial report is accepted by the meeting.

7. Budget 2022

Mirjam Banholzer presents the 2022 budget on behalf of Bruno Banholzer. The members present were then asked whether they wished to accept the budget. As there are no objections or abstentions, the budget is accepted by the assembly.

8. Articles of association / business regulations

The board proposes not to amend the statutes. None of the members present requested the amendment of the statutes, which therefore remain valid in their current version.

The statutes and the business regulations will soon be published on the DEVENTURE website. The open task of the revision of the business regulations will remain till the next General Assembly, as there had been no opportunities to revise it since the new board is in charge.

9. Membership fee

The meeting raised no objections to the proposal of the board to leave the annual membership fees unchanged at 50 francs (40€) and 30 francs (25€) for the reduced fee.



10. Grant discharge to the board

The members unanimously decide to discharge the board.

11. Elections

The board stands for re-election for a further year.

The following persons are elected by acclamation:

- President: Mirjam Banholzer
- Vice President: Marcel Baumann
- Member of the board: Natalie Ehrenzweig
- Member of the board, Treasurer: Bruno Banholzer
- Member of the board: Michelle Oehler

- Auditor: Simon Seiler

12. Various points

The floor was not taken. Mirjam Banholzer thanks the members present and closes the meeting at 16:01.

Bern, May 7th 2022

Mirjam Banholzer, president

Michèle Tisch, minute taker

Enclosures:

- Annual report
- Annual accounts
- Auditors' report



Protokoll der Generalversammlung des Vereins DEVENTURE

7. Mai 2022 Oktober 2021, 15:30 Uhr im Stiftsgarten Bern

Anwesende Personen

1. Eva Barmet (Vereinsmitglied, Projektleiterin BUKAYA)
2. Michelle Oehler (Vorstandsmitglied)
3. Mirjam Banholzer (Präsidentin)
4. Natalie Ehrenzweig (Vorstandsmitglied)
5. Stephan Brun (Vereinsmitglied, Projektleiter YEEP)
6. Michèle Tisch (Protokollführerin / neues Vereinsmitglied)
7. Pascal Barmettler (YEEP-Tech Teilnehmer 2022)
8. Gregory Zoss (Potentieller YEEP Teilnehmer 2022)
9. Diana Gigova (Vereinsmitglied, Projektleiterin Inside Travel)
10. Urs Külling ((Interessent / anschl. an GV neues Vereinsmitglied)
11. Conny Blaser (Interessentin / anschl. an GV neues Vereinsmitglied)
12. Eva Furrer-Haller (Interessentin)
13. Luzia Siegrist (Stiftsgarten)
14. Christiane Sollberger (Stiftsgarten)

Vor der Aufnahme neuer Mitglieder hatte der Verein 52 Mitglieder. Das Quorum von 1/3 (17 Mitglieder) ist somit nicht erreicht, und alle Beschlüsse bleiben provisorisch bis 30 Tage nach dem Datum, an dem dieses Protokoll an die Mitglieder versandt. Wenn innerhalb dieser Frist nicht von 20 % der Mitglieder eine ausserordentliche Generalversammlung beantragt wird, treten die Beschlüsse in Kraft.

1. Begrüssung

Mirjam Banholzer eröffnet die Versammlung um 15:42 Uhr und begrüsst die anwesenden Mitglieder.

2. Anwesenheitsliste und Feststellung des Quorums

Die Anwesenheitsliste ist notiert. Mirjam Banholzer stellt fest, dass die Beschlussfähigkeit der Versammlung gemäss Gesetz und Statuten nicht erreicht ist. Alle Beschlüsse bleiben provisorisch bis 30 Tage nach dem Datum, an dem dieses Protokoll an die Mitglieder versandt wird. Die Einladung zur Versammlung erfolgte rechtzeitig.

3. Wahl der Stimmenzähler

Mirjam Banholzer schlägt Michelle Oehler zur Wahl der Stimmenzählerin vor. Die Stimmenzählerin Michelle Oehler wird von der Versammlung einstimmig bestätigt.



4. Genehmigung des Protokolls der GV 2021

Das Protokoll der ausserordentlichen GV vom 27. Oktober 2021 wird einstimmig genehmigt.

5. Aufnahme neuer Mitglieder, Rücktritte

Michelle Oehler stellt Damaris Roggli und Michèle Tisch als zwei neue Mitglieder vor. Damaris Roggli, war selbst YEEP Teilnehmerin und danach leitete Sie als Freiwillige die YEEP-Alumni. Michèle Tisch, die neu den Verein in der Organisation und Administration unterstützt, wird ebenfalls neues Mitglied.

Folgende Mitglieder haben ihren Austritt beantragt:

- Adrienne Beck
- Apereka Thangavel
- Fritz Wittwer
- Hera Lanz
- Roya Allemann

Wir bedauern den Entscheid, bedanken uns aber herzlich für die Unterstützung in den letzten Jahren: Alles Gute für die Zukunft. Der Verein zählt mit den zwei erwähnten, neuen Mitgliedern und den zwei zusätzlichen Mitgliedern, die sich nach der GV gemeldet haben (Urs Külling und Conny Blaser) neu 56.

Der Vorstand schlägt vor, Abate Hailu, der viel zum Aufbau vom Verein YEEP beigetragen hat, als Ehrenmitglied aufzunehmen. Es gab keine Einwände oder Enthaltungen der anwesenden Mitglieder.

6. Jahresbericht

Neuer Vorstand

Mirjam Banholzer stellt den neuen Vorstand vor:

- Mirjam Banholzer, Präsidentin, Projekt-Koordinatorin
- Marcel Baumann, Vize-Präsident, Fundraising
- Bruno Banholzer, Buchhaltung
- Michelle Oehler, HR / Mitgliederverwaltung
- Natalie Ehrenzweig, Kommunikation/Marketing

Die Rollen wurden klar definiert. Mirjam Banholzer ist als Präsidentin zudem im engen Austausch mit Stefan Brun, Projektleiter von YEEP und Evi Barmet, Projektleiterin BUKAYA.

Fundraising

Die Gelder der KPMG Foundation, Hirschmann Stiftung und Movetia wurden für das Projekt YEEP eingesetzt. Für BUKAYA wurde im letzten Jahr kein Geld ausgegeben.

Überblick über die Aktivitäten der Vereinigung

Website: Die DEVENTURE Webseite wurde durch Natalie Ehrenzweig aktualisiert. Vergangene und nicht mehr aktuelle Projekte wurden vom Internetauftritt entfernt. YEEP und BUKAYA sind nun präsenter auf der Webseite ersichtlich.

Laufende Projekte

- **YEEP:** Unmittelbar vor der Generalversammlung fand eine Präsentation von Stefan Brun, Projektleiter YEEP und Pascal Barmettler, Teilnehmer YEEP-Tech 2022, statt. Sie präsentierten die Erfahrungen der diesjährigen «Tech and Business Hackathon Week» in Äthiopien, welche im April 2022 in der Hawassa University stattgefunden hat.

Stefan Brun weist darauf hin, dass künftig nebst der «Tech and Business Hackathon Week» im Frühjahr, einen weiteren Studentenaustausch stattfinden soll: Die «YEEP Entrepreneurship Week», jeweils im zweiten Halbjahr. Genauere Informationen werden folgen.

- **Inside Travel:** Mirjam Banholzer weist bezüglich Inside Travel darauf hin, dass dieses leider aufgrund der langanhaltenden Covid-19-Pandemie und wegen fehlenden Kapazitäten zwischenzeitlich auf Eis gelegt wurde.
- **Bukaya:** Evi Barmet, Projektleiterin Bukaya, stellt sich selber und das Projekt vor. Das Projekt «Bukaya» ermöglicht interessierten Lehrer und Lehrerinnen aus der Schweiz das äthiopische Schulsystem kennen zu lernen. Evi Barmet weist darauf hin, dass nach wie vor Volunteers gesucht sind für folgende Positionen und Aufgaben: Co-Projektleitung, Social Media Support / Webseitenbetreuung, kreative Schreiber und Denker, Freiwillige Lehrer

Jährlicher Finanzbericht und Bericht des Rechnungsprüfers

Mirjam Banholzer stellt stellvertretend für Bruno Banholzer die Jahresrechnung vor, die mit einem Gewinn von CHF 20'081 abgeschlossen wurde.

Der Revisor, Simon Seiler, ist an der Sitzung nicht anwesend. Seine schriftliche Stellungnahme liegt aber vor und er empfiehlt, den Finanzbericht zu genehmigen. Da es keine Einwände oder Enthaltungen der anwesenden Mitglieder gibt, gilt der Finanzbericht von der Versammlung angenommen.

7. Budget 2022

Mirjam Banholzer stellt stellvertretend für Bruno Banholzer das Budget 2022 vor. Anschliessend werden die anwesenden Mitglieder gefragt, ob sie das Budget annehmen wollen. Da es keine Einwände oder Enthaltungen gibt, wird das Budget von der Versammlung angenommen.

8. Statuten / Geschäftsreglement

Der Vorstand schlägt vor, die Statuten nicht zu ändern. Keines der anwesenden Mitglieder beantragt die Änderung der Statuten, die somit in ihrer jetzigen Fassung gültig bleibt.

Die Statuten und das überarbeitete Geschäftsreglement werden demnächst auf die DEVENTURE Webseite aufgeschaltet.



9. Festsetzung des Mitgliedsbeitrags

Die Versammlung erhebt keine Einwände gegen den Vorschlag des Vorstandes, die jährlichen Mitgliedsbeiträge unverändert bei 50 Franken (40€) und 30 Franken (25€) für den ermässigten Beitrag zu belassen.

10. Erteilung der Entlastung des Vorstandes

Die Mitglieder bestimmen einstimmig, den Vorstand zu entlasten.

11. Wahlen des Vorstandes, des Präsidenten und der Rechnungsprüfer

Der Vorstand stellt sich zur Wiederwahl für ein weiteres Jahr.

Folgende Personen werden mit Akklamation gewählt:

- - Präsidentin: Mirjam Banholzer
- - Vizepräsidentin: Marcel Baumann
- - Vorstandsmitglied: Natalie Ehrenzweig
- - Vorstandsmitglied: Bruno Banholzer
- - Vorstandsmitglied: Michelle Oehler
- - Revisor: Simon Seiler

12. Verschiedene Themen

Das Wort wird nicht ergriffen. Mirjam Banholzer bedankt sich bei den anwesenden Mitgliedern und beendet die Versammlung um 16:01.

Bern, 7. Mai 2022

Mirjam Banholzer, Präsidentin

Michèle Tisch, Protokollführerin

Beilagen:

- Jahresbericht
- Jahresrechnung
- Revisorenbericht